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Protokół  Nr  42/2022 

 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 17 października 2022 r. 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 obecnych, 

- Komisja Spraw Społecznych – 10 obecnych.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Sekretarz Gminy – Jerzy Hejduk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Inspektor ds. wymiaru podatków - Mariola Waścińska, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2023 z organizacjami  

    pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  

    kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 

2) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Rawicz  

   zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia  

   opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania z terenu gminy Pogorzela, 

3) uchylająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

4) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2022 rok, 

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2022-2029, 

6) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii  

    Rozwoju Gminy Pogorzela na lata 2023-2030, w tym trybu konsultacji, 

7) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

8) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

9) ustalenia stawki dziennej opłaty targowej.  

4. Omówienie pozostałych stawek podatkowych na 2023 rok. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 
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Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczą:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 obecnych (2 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny), 

(nieobecni: Eugeniusz Sierszulski, Daria Wyzuj), co pozwala podejmować prawomocne 

decyzje. 

 

Następnie w związku z brakiem uwag Przewodniczący odczytał porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2023 z organizacjami  

    pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  

    kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 

2) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Rawicz  

   zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia  

   opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania z terenu gminy Pogorzela, 

3) uchylająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

4) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2022 rok, 

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2022-2029, 

6) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii  

    Rozwoju Gminy Pogorzela na lata 2023-2030, w tym trybu konsultacji, 

7) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

8) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

9) ustalenia stawki dziennej opłaty targowej.  

4. Omówienie pozostałych stawek podatkowych na 2023 rok. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

Protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji został przyjęty w wyniku 

głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 
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Ad 3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2023 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 

Burmistrz Piotr Curyk przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2023  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Rawicz  

     zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia  

    opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania z terenu gminy Pogorzela, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz 

oraz Burmistrz Piotr Curyk omówili powyższy projekt uchwały. Referent Martyna Eliasz 

poinformowała, że dokładna treść porozumienia stanowiącego załącznik do projektu uchwały 

jest jeszcze w trakcie przygotowywania przez Gminę Rawicz i zostanie przedstawiona na 

sesji. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia 

Gminie Rawicz zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt  

i zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania z terenu gminy 

Pogorzela: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

3) uchylająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

 

O godzinie 12:23 na posiedzenie dotarł radny Eugeniusz Sierszulski – obecnie w posiedzeniu 

uczestniczy: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny). 

 

Uwag do projektu nie zgłoszono. 
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Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

4) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2022 rok, 

Skarbnik Gminy przedstawiła powyższy projekt uchwały – omówiła zmiany w planie 

dochodów i wydatków.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2022 rok: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2022-2029, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2022-

2029: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

6) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

Rozwoju Gminy Pogorzela na lata 2023-2030, w tym trybu konsultacji, 

Burmistrz Piotr Curyk przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Pogorzela na lata 2023-2030, w tym trybu konsultacji: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

O godzinie 13:00 na posiedzenie dotarła radna Daria Wyzuj – obecnie w posiedzeniu 

uczestniczy: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 obecnych, 
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- Komisja Spraw Społecznych – 10 obecnych. 

 

7) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

Burmistrz Piotr Curyk oraz inspektor ds. wymiaru podatków Mariola Waścińska 

przedstawili powyższy projekt uchwały. Omówiono stawki i propozycje podniesienia podatku 

o 14%, 16% lub 20% jak w załączniku nr 8 do protokołu. 

Po przeprowadzeniu dyskusji komisje przyjęły propozycję podniesienia stawek podatku od 

nieruchomości o 20%, w niektórych pozycjach przyjęto również maksymalne stawki 

ogłoszone w obwieszczeniu Ministra Finansów, z wyjątkiem jednej pozycji: 

- od gruntów pozostałych (od 1m² pow.) przyjęto podwyższenie stawki z 0,23 zł do 0,35 zł 

(podwyżka o 52%). 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

8) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. Przedstawił stawki  

i propozycje podniesienia podatku o 10% lub 15%. 

Po przeprowadzeniu dyskusji komisje przyjęły propozycję podniesienia stawek 

podatku od środków transportowych o 15%. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący (J. 

Idkowski), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący (J. Idkowski). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

9) ustalenia stawki dziennej opłaty targowej, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. Przedstawił stawki  

i propozycje podniesienia opłaty targowej:  

- za sprzedaż towarów z samochodu lub stanowiska o 2 zł (z 28 zł na 30 zł), 

- za sprzedaż z kosza, skrzyni lub wózka o 1 zł (z 15 zł na 16 zł). 

Po przeprowadzeniu dyskusji komisje postanowiły podnieść stawkę dzienną opłaty 

targowej: 

- za sprzedaż towarów z samochodu lub stanowiska o 7 zł (z 28 zł na 35 zł), 

- za sprzedaż z kosza, skrzyni lub wózka o 3 zł (z 15 zł na 18 zł). 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie ustalenia stawki dziennej opłaty targowej: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 
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Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad 4. Omówienie pozostałych stawek podatkowych na 2023 rok. 

- Opłata od posiadania psów, 

Postanowiono nie zmieniać opłaty od posiadania psów i pozostawić ją w wysokości 20 

zł tak jak została uchwalona w 2008 roku. 

 

- Podatek rolny, 

Burmistrz poinformował, że nie został jeszcze ogłoszony Komunikat Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego, w którym określona zostaje średnia cena skupu żyta za 1 

dt przyjmowana jako podstawa do naliczania podatku rolnego. Komunikat ten ukaże się 19 

października br. Burmistrz dodał, że w ostatnich kilku latach rada nie podejmowała uchwały 

w sprawie podatku rolnego, nie obniżała ceny skupu żyta, która jest podstawą do naliczania 

podatku rolnego, pozostawiona była średnia cena skupu żyta za 1 dt ogłaszana  

w Komunikacie Prezesa GUS. 

 

- Podatek leśny, 

Burmistrz poinformował, że podobna sytuacja jest z podatkiem leśnym, również nie 

został jeszcze ogłoszony Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, w którym 

określona zostaje średnia cena sprzedaży drewna przyjmowana jako podstawa do naliczania 

podatku leśnego. Komunikat ten ukaże się 19 października br. Burmistrz również dodał, że  

w ostatnich kilku latach rada nie podejmowała uchwały w sprawie podatku leśnego, nie 

obniżała ceny skupu sprzedaży drewna, która jest podstawą do naliczania podatku leśnego, 

pozostawała ta cena, która podawana była w Komunikacie Prezesa GUS. 

 

Ad 5. Wolne głosy i wnioski. 

 

 Burmistrz poinformował o bieżących sprawach dotyczących gminy: 

- Gmina otrzymała propozycję wstąpienia wraz z całym powiatem do klastra energetycznego, 

jest to porozumienie dotyczące wytwarzania i równoważenia zapotrzebowania, dystrybucji 

lub obrotu energią, zadaniem klastra energii jest zapewnienie lokalnego bezpieczeństwa 

energetycznego. Założenia są takie, że do 2030 roku powiat stałby się samowystarczalny 

energetycznie, członkami klastra mogą być jednostki samorządu terytorialnego i ich jednostki 

organizacyjne, osoby fizyczne, przedsiębiorstwa i inne podmioty funkcjonujące na obszarze 

objętym klastrem energii. Projekt umowy przedłożony przez firmę zakłada, że na starcie 

każda jednostka musi wpłacić 15.000 zł netto na stworzenie tego klastra i dalszą realizację. 

Firma pokaże te pieniądze przy staraniu się o środki na budowę klastra, a chcą aplikować  

o ponad 1.000.000 zł, w grudniu ma być ogłoszony konkurs krajowy, mają dwa miesiące na 

stworzenie strategii klastra, muszą zebrać wszystkie informacje od gmin dotyczące zużycia 

energii w poszczególnych obiektach. Firma ta obsługuje już 43 klastry na terenie Polski  
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i byłby to pierwszy klaster obsługiwany przez nich w Wielkopolsce. Burmistrz poinformował, 

że potwierdził wejście gminy Pogorzela w to przedsięwzięcie, tak jak i wszystkie gminy 

powiatu. 

- Zakończono budowę dwóch dróg we Wziąchowie o nawierzchni asfaltowej, jedna ok 140 m, 

druga 240 m, sołectwo przeznaczyło na ten cel fundusz sołecki w wysokości 25.000 zł, całość 

kosztowała ok 140.000 zł. 

- Cena energii po przetargu wyniosła 2,12 zł za 1 kW, rząd proponuje 0,875 zł za 1 kW do 

tego vat i akcyza. 

- Będzie mniej szkolnych kursów autobusowych, jest mniej oddziałów w szkole, ze szkoły 

podstawowej wyszły 4 oddziały, a przyszły 2 oddziały. Dzięki temu nie wszystkie klasy są 

zajęte. W szkole jest prowadzony remont, więc dzięki temu dwie klasy mogą być wyłączone  

z użytkowania, można prowadzić w nich prace remontowe.  

- Do szkoły przenoszona jest z biblioteki publicznej biblioteka szkolna, która zajmie dwie 

klasy, w jednej będzie biblioteka, w drugiej biuro bibliotekarki. 

- W dniach 3-5 listopada br. Pogorzelę odwiedzi delegacja z gminy Leudal na czele z nową 

panią burmistrz, będzie to 5 osób, odbędzie się objazdówka po gminie, w planie jest 

odwiedzenie ośrodka zdrowia, szkół, przedszkola, urzędu, domu kultury oraz dwóch wiosek 

Kromolic i Głuchowa. 

 

 Radny Eugeniusz Paszkowski zapytał czy gmina przymierza się do sprzedaży węgla. 

 Burmistrz oznajmił, że nie ma jeszcze ostatecznej ustawy. Oznajmił, że cena za tonę 

węgla nie powinna być jednakowa dla wszystkich gmin ze względu na transport, kwestia też 

jaki to będzie węgiel, czy będzie się palił, gdzie go składować i ważyć, kto ma to obsługiwać.  

Rozmawiał już na ten temat z przedsiębiorcami z gminy handlującymi węglem i jeśli będzie 

to przyzwoity węgiel i różnica w cenie wyniesie 500 zł to są w stanie za tą cenę go 

sprzedawać. Gmina może ten węgiel zakupić i wejść we współpracę z przedsiębiorcami, 

którzy sprzedawaliby go w tej kwocie do 2000 zł. Handlujący mają do tego całe zaplecze, 

plac na składowanie i sprzęt do obsługi. Jako gmina możemy pośredniczyć w sprzedaży, ale 

nie jesteśmy w stanie sami go sprzedawać. 

Burmistrz oznajmił również, że zwrócił się do nadleśnictwa o możliwość kupna 

drewna dla osób potrzebujących, które wskazał Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Nadleśnictwo natomiast postanowiło to drewno przekazać za darmo i tak 30 m³ 

kubików drewna zostało podzielone pomiędzy 10 gospodarstw w gminie - po 3 m³ kubika 

drewna.  

 

 Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj odczytała oświadczenie złożone w dniu 10 

października br. przez wiceprzewodniczącą Rady Donatę Sońską, w którym informuje radę  

o zmianie swojego nazwiska z Drukarczyk na Sońska oraz o zmianie adresu zamieszkania. 

 



 8 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zapytała czy gdyby doszło do dystrybucji tabletek 

jodku potasu czy gmina posiada plan działania i czy jest on udostępniony mieszkańcom. 

Burmistrz oznajmił, że gmina posiada taki plan działania, określone zostały w nim 

zasady dystrybucji tabletek jodku potasu na terenie naszej gminy w przypadku wystąpienia 

zdarzenia radiacyjnego. W planie tym m.in. wskazane są punkty dystrybucji  

i dawkowanie. Takie informacje zamieszczone zostały na stronie internetowej gminy 

Pogorzela, tam można zapoznać się ze szczegółami. Tabletki znajdują się już w urzędzie. 

 

 Radny Piotr Robaczyński zapytał czy gmina posiada na stanie maski przeciwgazowe  

i temu podobny sprzęt. 

 Burmistrz odpowiedział, że wszystko zostało zdane, ponieważ było bardzo stare  

i już nie nadawało się do użytku 

 

Radny Jan Tomaszewski poprosił burmistrza, aby spróbował dowiedzieć się dlaczego 

nadal nie zostały uruchomione elektrownie wiatrowe, które postawiono w tym roku na terenie 

gminy. 

Burmistrz oznajmił, że podejmował już takie próby, starał się zasięgnąć informacji, 

jednak bezskutecznie, jeśli czegoś się dowie na pewno przekaże takie informacje. 

 

 

 

Ad 6. Zamknięcie 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 14.45 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 

Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


